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Bijeenkomst co-creatie volkstuinencomplex in De Nieuwe Kern – 

thema 1, bijeenkomst 2 (7 december 2023) 

Op woensdag 15 november vond de laatste themabijeenkomst plaats, over de doorlopende fietsroute 

en de functies die daarlangs kunnen komen. De bijeenkomst werd dit keer gehouden in het complex 

van Tuinpark Dijkzicht, gelegen aan de Buitensingel 2. Er was een groep van in totaal 19 van de 29 

aangemelde tuinders aanwezig uit de verschillende tuinparken.  

 

Opening en welkom 

Joop de Haan heet alle aanwezigen welkom voor de tweede bijeenkomst over de doorlopende 

fietsroute en mogelijke functies die daarlangs kunnen komen. H+N+S heeft ook tekeningen 

meegenomen van de parkeerplaatsen en de inpassing van de nieuwe tuinen, waar met de deelnemers 

van thema 2 aan is gewerkt. Op die manier kan de groep meer toewerken naar een totaalbeeld.  Onder 

de tuinders zijn de sterke voorkeur voor een afsluitbare fietsroute en de nadelen van het openbare 

fietspad wel duidelijk. Daarom focust deze themasessie zich meer op de mogelijke functies die er 

kunnen komen.  

 

Het projectteam heeft in de tussentijd overlegd met de gemeente Amsterdam. De optie van het 

toevoegen van (slechts) een recreatief wandelpad is daar opgekomen. Dat lijkt heel erg op de huidige 

situatie, maar dan met meer uitnodigende toegangen.  

 

Vraag tuinder: Een wandelroute? Hebben we dan een routebordjes genoeg? 

 

Opmerking tuinder: Amsterdam gaat het allemaal aanleggen, Ouder-Amstel alleen onderhouden. 

Antwoord Theo Dohle: Dat klopt. Het bedrag dat daarvoor is gereserveerd staat vast. Maar hoe minder 

we straks uitgeven aan de route, hoe meer er overblijft voor de tuinparken.  

 

Vraag tuinder: Was de gemeente Ouder-Amstel ook bij dat overleg aanwezig? 

Antwoord Joop de Haan: Ja, de gemeente was ook met twee ambtenaren bij dat overleg aanwezig.  

 

Vraag tuinder: Kunnen we niet overdekt parkeren? Dan laat je ook veel groen intact.  

Antwoord Theo Dohle: Dat gaat heel erg in de kosten lopen.  

 

Samenvatting van de gesprekken 

Na de introductie verdeelt de groep zich over twee tafels. Bij iedere tafel hoort iemand om het gesprek 

te notuleren en een landschapsarchitect van H+N+S om scenario’s voor te leggen en ideeën te 

visualiseren. Deelnemers van hetzelfde tuinpark verdelen zich zoveel mogelijk over de verschillende 

tafels.  

 

Locatie parkeerplekken en nieuwe tuinen 

De deelnemers krijgen de tekeningen van thema 2 te zien. Op de parkeeropties wordt instemmend 

gereageerd. De nieuwe tuinen zijn grotendeels ingetekend in het middengebied; een deel daarvan is op 

een gemeenschappelijke manier ingedeeld en het andere deel op de klassiek verkavelde manier. Een 

paar tuinders vinden het wel jammer dat dat deel van de tuinparken in die situatie  in gebruik genomen 

gaat worden. Het stuk is volgens hen nu mooi groen en afgelegen. Sommige tuinders hadden liever een 
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variant gezien waar minder bomen voor moesten wijken. De hoop om tuinen te kunnenplaatsen op de 

grond van de NS is inmiddels vervlogen: die groot gaat in de toekomst waarschijnlijk gebruikt worden 

voor waterberging.  

 

Door het natuurlijke verloop van tuinders – ieder jaar redelijk groot – zien de deelnemers het met het 

aantal tuinen wel goed komen. Er is dus begrip voor dat het er geen 160 gaan worden. In dat geval 

zouden de tuinen te klein moeten worden, of direct geplaatst aan de snelweg. De tuinders zijn het eens 

met de voorrangsregeling voor tuinders die hun plek kwijtraken.  

 

De wandel- of fietsroute 

Over het idee van een wandelroute zijn de tuinders wel te spreken. In dat geval hoeft er zo min 

mogelijk te veranderen ten opzichte van nu. Sommige tuinders vragen zich af hoe het beheer van zo’n 

route wordt opgelost. Moet er bijvoorbeeld een beheerder komen? Het moet nog duidelijk worden hoe 

groot de bereidheid is daarvoor en om de parken in een aantal winter open te houden. Sommige 

tuinders twijfelen over dat laatste: als de natuur in winterstand is, verstoren zij dat liever niet door 

extra open te gaan.  

 

Functies 

De vorige keer kwam naar voren dat de meeste tuinders gebruik willen maken van de bestaande 

accommodaties. Zo kunnen de complexen multifunctioneel gebruikt worden als  een soort buurthuis, 

waarin een buitenschoolse opvang of vereniging een plekje kunnen huren, mits dat niet bijt met de 

activiteiten van de tuinders. Het is de tuinders ook duidelijk wat de gemeente Ouder-Amstel met de 

functie wil bereiken: meer ontmoeting stimuleren tussen de tuinders en toekomstige bewoners. Ze 

denken daarom mee over een functie die daaraan bijdraagt.  

 

Het uitbreiden van de speelplaatsen wordt als eerste genoemd om die ontmoetingsplek voor mensen 

met (klein)kinderen te kunnen faciliteren. De speeltuinen nabij de verenigingsgebouwen van De 

Federatie en Ons Lustoord zijn het meest geschikt voor uitbreiding, omdat die te voet het beste te 

bereiken zijn vanaf de woonwijk. De locatie dichtbij het huidige badje bij Ons Lustoord wordt gezien als 

mooie optie. Qua invulling ligt de algemene voorkeur het meest bij een natuurspeeltuin, met 

boomstammen e.d. Sport/fitnesstoestellen worden ook gezien als een optie. De randen van de 

tuinparken zouden daarvoor de beste plek zijn. Ook een speelplek voor loslopende honden wordt 

geopperd. Niet iedereen is meteen enthousiast, maar mensen zien wel in dat dat ontmoeting zou 

stimuleren. De tuinders zijn het erover eens dat een dergelijk hondenveldje sowieso aan de buitenrand 

van het gebied zou moeten komen, met een omheining.  

 

Schooltuinen als nieuwe functie wordt over het algemeen positief ontvangen. Dat past praktisch gezien 

goed bij de huidige tuinparken en daarnaast begrijpen de gebruikers van schooltuinen wat mensen op 

de tuinparken aan het doen zijn. Volgens een aantal deelnemers is er daarnaast een tekort aan 

schooltuinen, dus daar zou het ook een bijdrage aan leveren. Dichtbij De Federatie wordt aangewezen 

als geschikte locatie, omdat het goed te bereiken is. Voor schooltuinen hoeft er volgens tuinders maar 

een klein stukje grond gereserveerd te worden. Uit andere voorbeeld is namelijk gebleken dat het 

anders niet meer te onderhouden is. Het beheer zal waarschijnlijk dus niet volledig bij de school komen 

te liggen. De vraag is wel of het genoeg ontmoetingspotentie met zich meebrengt.  
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Afgelopen keer kwamen de bezwaren en obstakels van een nieuwe horecatent op de tuinparken naar 

boven: je hebt vrijwilligers of een uitbater nodig. En die laatste is lastig te vinden, omdat het niet 

lucratief zal zijn door de ligging en door de nadrukkelijke wens van de tuinparken om een deel van het 

jaar gesloten te zijn. Toch wordt het idee door sommige tuinders nog niet helemaal losgelaten. Een 

theehuis zien sommige tuinders bijvoorbeeld wel voor zich, het liefst ook in te zetten of af te huren 

voor activiteiten.  

 

De tuinders maken graag duidelijk dat er op dit moment al van alles te beleven is op de tuinparken. Er 

is bijvoorbeeld een beeldenroute, pluktuin, rozentuin, fruitbomen, badje, toneelvoorstelling in de 

tuinen. Met een kleine investering kunnen die functies  ook voor bezoekers interessant gemaakt 

worden en wellicht ook ontmoeting gaan stimuleren. Het is daarom belangrijk om alles wat er nu is 

goed in kaart te brengen. De tuinders brengen wat ideeën in om de functies aan vullen, bijvoorbeeld 

bordjes of een folder om mensen langs de route te begeleiden. Meer kunst of beelden langs de route 

vallen ook in de smaak. Volgens  sommige tuinders zou het wel fijn zijn om de programmering meer 

gezamenlijk te doen, zodat er meer samenwerking en eenheid tussen de tuinparke n ontstaat. Bij het 

meer openstellen van de parken, komt de noodzaak van openbare toiletten op tafel. Voornamelijk om 

te voorkomen dat bezoekers hun behoefte gaan doen in het groen. De vraag blijft wel welke partij 

verantwoordelijk zal zijn voor het beheer en schoonmaak van de wc-voorziening. Het liefst hebben de 

tuinders openbare toiletten, die door de gemeente worden beheerd.  

 

Vraag: Gaat er wel een school komen, met betrekking tot de schooltuinen? 

Antwoord Rens Snel: Als er 5000 woningen bijgebouwd worden wel.  

 

Vraag: Sta je eigenlijk sterker als je er een externe speler bijhaalt?  

Antwoord Frank Talsma: Ja, maar welke? In deze fase gaat het om laten zien dat je openstaat om mee 

te denken. De exacte invulling van de functie kan natuurlijk nog verschillen.   

 

Toegangen 

Vrijwel iedereen is het erover eens dat de toegangen zichtbaarder en toegankelijker mogen worden. 

Dan ziet het er in ieder geval vrolijker uit dan nu.  

 

Afsluiting 
Als het uur voorbij is, vatten de discussieleiders samen welke belangrijke punten naar boven zijn 

gekomen.  De twee tafels hebben de ideeënstroom op een andere manier bijgehouden: in 

discussievorm en met post-its plakken op de juiste locatie. Zie hieronder het resultaat van dat laatste.  
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Vervolg 

H+N+S neemt de laatste inbreng mee naar een totaalontwerp. Dat ontwerp krijgt een flexibele 

invulling, om op verschillende situaties voorbereid te zijn. Op zaterdag 20 januari is iedereen wederom 

uitgenodigd voor een slotbijeenkomst. Dan worden de plannen aan al le deelnemende tuinders 

gepresenteerd en is er voor de laatste keer gelegenheid om kennis en ideeën in te brengen. Tot die tijd 

kunnen deelnemers terecht bij het projectteam terecht via info@degroenekern.nu.  
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